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Reactivar les vendes del sector 
automobilístic. Aquest és l’objec-
tiu final de les ajudes directes a la 
compra d’un cotxe que s’ha impul-
sat des de diferents institucions. 
El passat 18 de maig va entrar 
en vigor el nou pla 2000E activat 
des del govern central. Consis-
teix en una ajuda directa de 1.500 
euros (500 aportats per l’Estat i 
1.000 pels fabricants). A més, des 
del passat dimarts 26 de maig, a 
aquests diners se’ls hi suma 500 
euros aportats per la Generalitat 
de Catalunya que fins aleshores no 
havia acceptat el pla, ni l’havia des-
cartat, ja que estava fent números 
per poder assumir la despesa. 

Per tant, al que poden optar 
ara les persones que vulguin 
comprar un cotxe són 2.000 euros, 
sempre i quan s’acompleixen una 
sèrie de requisits. Aquesta ajuda 
ha estat rebuda amb diferents 
tarannàs. Hi ha sectors de la socie-
tat que la troben improvisada i d’al-
tres, que s’hauria d’ajudar també a 
d’altres sectors i no només a l’auto-
mobilístic. Els que sí estan d’acord 
amb el pla són els tres concessio-
naris de Castellar consultats.

Maria Carme Batet, comer-
cial d’Autovat-Opel pensa que 
aquest incentiu és bo “feia falta 

2.000 euros d’ajuda directa 
per a la compra d’un cotxe

Condicions per rebre l’ajuda

Per tenir dret a la subvenció, 
el comprador ha d’aportar un 
cotxe amb més de deu anys 
d’antiguitat i que estigui al 
seu nom. Per optar als 1.500 
euros del pla 2000E, les 
condicions són que el nou 
cotxe valgui com a màxim 
30.000 euros, i contamini 
menys de 149 grams de 
CO2 per quilòmetre.
Els paràmetres que ha fixat 
la Generalitat s’amplien una 
mica més: s’inclouen els 
cotxes fins a 50.000 euros 
sense límit d’emissions 
de CO2, sempre i quan 
el cotxe vell que es lliuri 
contamini més que el nou. 
Els cotxes de segona mà, 

també poden rebre ajuda. 
Les condicions que s’han 
fixat són que el cotxe a 
comprar no tingui més de 
5 anys i que el vehicle vell 
que es lliuri tingui més de 
12 anys d’antiguitat o més 
de 250.000 quilòmetres. 
Si s’acompleixen, l’ajuda 
és de 1.000 euros.
Aquest pla és incompatible 
amb el Pla VIVE, que 
ajuda en el finançament: 
es pot optar a una 
ajuda o a una altra. 
El govern central ha fixat 
l’ajuda a 200.000 unitats 
de cotxes. La previsió és 
que les subvencions es 
mantinguin fins l’any 2010.

Els concessionaris 
de la vila creuen que 
l’incentiu animarà 
els compradors

  Cristina Domene

  En el concessionari SARSA Vallès de Castellar  s’han venut dos cotxes amb el nou Pla 2000E. || JOSEP GRAELLS

una ajuda més directa. Fins ara 
només hi havia el Pla VIVE”. 
Segons la venedora no augmen-
taran les vendes extraordinària-
ment, però sí s’apujaran “perquè 
la persona que tenia intenció 
de comprar-se un cotxe, ara 
ho farà abans”. Batet explica 
que des del 18 de maig que es va 
aprovar han passat pel concessi-
onari a informar-se cinc perso-
nes, però encara no han venut cap 
cotxe amb el nou pla. Respecte als 
cotxes que reuneixen els requisits 
i que ofereixen un bon preu, Batet 
posa d’exemple “l’Opel Corsa, 
que el poden tenir a partir de 
9.000 euros i un Astra a partir 
d’uns 12.000”.

Marcela Campderròs comer-
cial de Vilaclara-Renault coinci-
deix amb Batet: “És un bon pla 
per a què la gent s’animi. Per 
aquí ja han passat cinc persones 

a informar-se. Jo penso que la 
gent s’està esperant a comprar 
fins que no ho tingui tot clar, 
ja que la Generalitat s’acaba 
de sumar a l’ajuda”. En aquest 
concessionari tampoc s’ha venut 
encara cap vehicle amb el pla 
2000E. Segons explica la comer-
cial, un Renault Clio gasolina es 
pot trobar al seu concessionari 
per uns 10.000 euros i un Mégane, 
per 14.000. Campderròs vaticina 
que d’aquí a uns dies augmenta-
ran les vendes “perquè la gent 
necessita cotxes”.  

Un altra visió és la del con-
cessionari Sarsa Vallès. Ramon 
Gibert, assessor comercial, explica 
que es reactivarà el sector , però 
“a la nostra marca, Audi i Volks-
wagen, no serà tan important, 
perquè no tenim tants cotxes 
que puguin acollir-se a aquesta 
mesura”. Segons el comercial 
hi ha vehicles de cilindrada molt 
alta, per això la quantitat d’ajuda 
pot oscil·lar, dependrà de les con-
dicions. Alguns dels vehicles que 
sí reben els 2.000 euros són, per 
exemple, l’Audi A3-1900 TDI/E, 
que valdria uns 23.000 euros i 
un Polo de Volkswagen, per uns 
15.000. “Des que es va aprovar 
l’ajuda ja han passat a infor-
mar-se deu persones, i s’han 
venut dos cotxes. He detectat 
que amb l’ajuda s’apropa gent 
que tenia cotxe amb deu o més 
anys i el volia aguantar fins cre-
mar-lo. Ara venen a mirar”.

Els tres concessionaris fan la 
mateixa recomanació: que la gent 
s’informi en els punts de venda 
d’automòbils sobre les condicions 
i les ajudes que poden rebre. 
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El consistori posarà 290.000€ 
en el mur d’El Sol i la Lluna
L’AMPA del centre demana que les obres de l’escola es reprenguin el més aviat possible

Ja hi ha compromís i sembla que 
diners per arranjar el mur que va 
caure i va aturar les obres de cons-
trucció de l’escola El Sol i la Lluna.  
L’alcalde de la vila, Ignasi Giménez, 
va explicar dimarts al ple munici-
pal que s’avançaran dues subvenci-
ons: “Haurem de renunciar a una 
inversió del Pla Únic d’Obres i 
Serveis de Catalunya, de 227.000; 
i a una subvenció de 60.000 euros 
de la Diputació de Barcelona”. Són 
diners que s’invertiran en l’arranja-
ment del mur, a costa de la rotonda 
d’entrada als Pedrissos (prevista 
pel 2012) i la renovació dels vestu-
aris del pavelló Joaquim Blume. La 
notícia arribava de la mà d’una altra: 
la setmana vinent estarà llest l’in-

forme que ha de determinar qui té 
la responsabilitat de l’esllavissada, 
i per tant, qui ha de respondre-hi i 
quin serà el pressupost final.

Tot plegat es va explicar arran 
d’una moció, presentada pel grup 
municipal d’Esquerra Republicana 
de Catalunya (ERC) i consensuada 
prèviament per tots els grups muni-
cipals. A la moció es demanava a 
l’Ajuntament que negociés amb els 
agents pertinents per tal de garan-
tir que l’escola El Sol i la Lluna es 
pugui inaugurar el setembre del 
2010.  Tots els grups municipals van 
valorar de forma positiva el consens 
al qual es va arribar. El grup muni-
cipal de L’Altraveu, però, va criti-
car que el govern local no informés 
sobre l’esllavissada fins a tres set-
manes després que passés. Segons 
Giménez, “no es va amagar infor-

mació, de fet després de l’esllavis-
sada les obres van continuar amb 
normalitat durant una setmana”.

un mòdul més || El mateix dimarts 
a la tarda, abans del ple, l’AMPA 
d’El Sol i la Lluna va fer una com-
pareixença pública. Es va difondre 
un comunicat en el qual els pares i 
mares de l’alumnat reclamen que, 
al marge de qui sigui responsable 
de l’esllavissada, “no ens plante-
gem cap solució que no passi pel 
començament del curs 2010/11 a 
les noves instal·lacions”. Aquest 
mes de setembre, l’escola necessi-
tarà un mòdul prefabricat més -ja 
en seran cinc- per donar cabuda 
als 250 alumnes que cursaran 
entre P3 i 2n de primària. Els bar-
racons continuen instal·lats al pati 
del CEIP Sant Esteve. 

  Ànnia García

 Rafa Homet i Moisés Martínez, president i membre de l’AMPA. || JOSEP GRAELLS
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El Consorci Hospitalari 
tindrà la gerència de l’OSB

  A. G. / J.R.

El Patronat de la Fundació Obra 
Social Benèfica (OSB) ha decidit 
cedir la gerència de la residèn-
cia al Consorci Hospitalari de 
Catalunya, una associació volun-
tària dels hospitals comarcals i 
sense ànim de lucre, vinculats a 
les administracions locals, creada 
el 1983. L’alcalde i president del 
Patronat de l’Obra Social Benè-
fica, Ignasi Giménez, ha expli-
cat que en el canvi en la gerència 
ve donat per la marxa de l’ante-
rior gerent, Ramon Montes, que 
ha decidit “acceptar una altra 
oferta laboral”.

Giménez ha afegit que, a 
causa de la marxa de Montes, es 
va decidir buscar el Consorci Hos-
pitalari de Catalunya que, per la 
seva banda, ha nomenat una  nova 
gerent, Eva Brunet. “Vam decidir 
confiar en el Consorci perquè té 
una reconeguda trajectòria en 

 L’edifici de l’Obra Social Benèfica. || JOSEP GRAELLS

centres residencials”, ha asse-
gurat Giménez. En tot cas, el que 
es produirà a l’OSB “és un relleu 
de persones”. La institució es 
convertirà en un centre concertat 
de la Generalitat.

reaccions al ple || En el ple de 
dimarts, el grup municipal d’Es-

querra Republicana de Catalunya 
va demanar una reunió urgent 
per tal de tenir tota la informa-
ció al respecte. Jordi Permanyer, 
portaveu del grup municipal 
d’ERC va manifestar “sorpresa” 
pel fet que la decisió no s’hagués 
consensuat amb els altres grups 
municipals. 

El canvi es produeix per la marxa de l’anterior gerent, Ramon Montes

El passat diumenge el PSC va fer 
per tercer any, un tast de migas al 
Parc de Canyelles per celebrar l’ar-
ribada del partit al govern local. 
Uns 500 simpatitzants van gaudir 
de diferents tipus d’aquest plat. 
Ignasi Giménez, alcalde de la vila, 
va aprofitar la trobada per recor-
dar que s’acosten les eleccions euro-
pees i que “els resultats són igual o 
més importants que les eleccions 
municipals o estatals”. II REdAccIó

500 persones a les 
migas del PSC

La secció local d’Esquerra Repu-
blicana de Catalunya va organit-
zat la passada setmana la xerrada 
Espanya és crisi. El convidat va ser 
Uriel Bertran, diputat d’ERC i eco-
nomista, que va incidir que Cata-
lunya pateix tres tipus de crisi. La 
financera, que és la crisi mundial; la 
industrial perquè Catalunya és una 
zona industrial i a causa de la crisi 
financera han han hagut de tancar 
moltes empreses i per últim, la crisi 
de dèficit fiscal. II c. d.

Xerrada de les 
JERC sobre la crisi
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La crisi a Castellar, des 
de diferents òptiques 

  Cristina Domene

Una trentena de persones van 
assistir a la xerrada-debat  Crisi!!! 
A Castellar també? que va orga-
nitzar el passat dimarts l’entitat 
Grup3 a la sala de Petit Format de 
l’Ateneu. Ramon Villarino, mossèn 
de l’església de Sant Esteve i 
membre de Grup3 va afirmar a la 
presentació: “L’objectiu és parlar 
de la crisi amb totes les conse-
qüències, per això, hem convidat 
a personalitats de la vila que tre-
ballen en diferents àmbits com el 
comerç o  els bancs, perquè ens 
parlin de la crisi des de la seva 
experiència”. 

Els convidats Jordi Turull, 
diputat de CiU al Parlament de 
Catalunya; Joan Creus, regidor 
de Formació i Ocupació al con-
sistori; Lluís Brunet, expresident 
de Caixa Sabadell; Joan Anton 
Juárez, president de l’Associa-

ció de Comerciants de Caste-
llar (ACC); i Esperanza Herrero, 
directora de l’oficina del carrer 
Major de “La Caixa” a Castellar 
van exposar la seva visió sobre la 
situació econòmica actual. 

Turull a la seva intervenció 
va destacar que ara coincideixen 

tres tipus de crisi: la de liquidi-
tat, la de solvència i la de confi-
ança. “Hem d’acceptar aquesta 
malaltia, conèixer-la i buscar les 
receptes entre totes les institu-
cions. A Catalunya ens en sorti-
rem sense herois com Sarkozy o 
Obama”. 

Prop de 35 persones van assistir a la xerrada organitzada pel Grup3

 La xerrada va tenir lloc a la sala de Petit Format de l’Ateneu. || JOSEP GRAELLS

Homenatge a les germanes 
Dominiques  de Castellar

El proper diumenge 31 de maig 
continuarà a l’escola La Imma-
culada els actes d’homenatge a 
les germanes Dominiques. La 
festa, que té per objectiu servir 
de comiat, començarà a les 11 del 
matí a l’escola, on es podrà veure 
una mostra de fotografies i la pre-
sentació d’un audiovisual.

A les 11.30 se sortirà cap a 
l’església de Sant Esteve, en com-

panyia de la Colla de Bastoners de 
Castellar. A les 12 del migdia, l’esglé-
sia acollirà una eucaristia amb la col-
laboració de les Corals Musicorum.

 Ja a les 13 hores es tornarà 
a l’escola, on hi haurà una rebuda 
a càrrec del Ball de Gitanes. S’in-
augurarà un monòlit en record de 
les germanes, i ja a les 14.45 hores, 
començarà un dinar a l’Espai 
Tolrà. || REdAccIó

Ja es pot sol·licitar permís 
per fer foguera de Sant Joan 

Fins el proper dia 12 de juny es 
pot sol·licitar el permís neces-
sari per fer una foguera la nit 
de Sant Joan. El permís s’ha de 
presentar als agents rurals, i a 
la instància ha de constar una 
persona que es faci responsa-
ble del foc. Hi ha alguns requi-
sits, com que la foguera tingui 

una dimensió de 2,5 metres de 
diàmetre, i dos metres d’alçada. 
A més, les fogueres s’hauran 
d’encendre entre les 22 i les 24 
hores, i hauran de quedar apaga-
des abans de les dues de la mati-
nada. Per a més informació cal 
adreçar-se als agents rurals, al 
telèfon 937 276 490. || REdAccIó
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 Redacció

 Redacció

 Algunes de les activitats que van tenir lloc dissabte en el marc de la setena Festa del Riu. || LAIA PLAnAS

L’Àrea d’Esplai de les Arenes va 
acollir durant el matí de dissabte 
passat la setena edició de la Festa 
del Riu. Aquesta activitat, orga-
nitzada pel consistori i la Dipu-
ació de Barcelona, va servir per 
tancar la campanya de primavera 
del Projecte Rius. 

Segons l’organització, unes 
120 persones van participar de 
la trobada, que va començar amb 
una caminada per l’entorn de Les 
Arenes. Després va tenir lloc un 

L’entitat Castellar amb el Poble 
Sahrauí ja compta amb set famí-
lies compromeses a acollir un 
infant saharauí durant aquest 
estiu. Aquest és el projecte prin-
cipal de l’entitat, un projecte que 
va presentar dissabte en una 
festa adreçada als infants a la 
plaça Calissó. L’acollida d’infants 
que viuen als camps de refugiats 
del Sàhara té dos objectius: l’in-
tercanvi cultural i la denúncia 
de l’ocupació que el govern mar-
roquí manté al Sàhara Occiden-
tal. Per a més informació sobre 
el projecte podeu adreçar-vos al 
telèfon 670 502 550. 

Més de 100 persones a 
la setena Festa del Riu

Set famílies acolliran 
infants sahrauís a l’estiu

Segons Aleix Canalís, 
regidor de Medi Ambient del con-
sistori, “és feina de tots preser-
var aquest entorn natural del 
municipi”. El regidor va expli-
car que, si bé “al tram sud del 
riu és on es concentra més acti-
vitat industrial”, la qualitat de 
l’aigua “ha millorat molt en els 
últims anys sobretot gràcies a 
la depuradora”. Per contra, el 
tram nord és, segons el regidor, el 
que presenta millors paràmetres 
de neteja i biodiversitat. Canalís 
també va explicar que el riu Ripoll 
“té el futur assegurat” . 

esmorzar popular, que va donar 
pas a un seguit de tallers i l’espec-
tacle Tot sona a la selva amazònica 
de Francesc Miralles.

Per cloure l’acte, es va fer 
el lliurament de diplomes als 12 
grups de castellarencs que han 
participat d’aquesta edició del 
Projecte Rius. Es tracta de grups 
de set escoles i cinc entitats del 
municipi que, entre abril i maig, 
han visitat diferents trams del 
riu Ripoll i han pres mesures i 
mostres que permetran determi-
nar l’estat de salut del riu i la qua-
litat de l’aigua.

L’entitat Castellar amb el Poble Sahrauí coordina el projecte

 A la festa es va donar difusió al coflicte entre el Sàhara i Marroc. || J. GRAELLS           

L’activitat va cloure la campanya de primavera del Projecte Rius
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La dansa no té edat

Divendres al matí va tenir lloc, per primera 
vegada a Castellar del Vallès, una trobada de 
danses sota el títol Dansem plegats. L’acte va 
començar puntualment a les 10:30 hores, al 
camp de futbol Pepín Valls. L’esdeveniment es 
feia realitat gràcies a la iniciativa del Grup de 
Treball de Música de les escoles de Castellar, 
Santa Perpètua, Polinyà i Sentmenat, en col-
laboració amb el Centre de Recursos Pedagò-
gics del Vallès Occidental VIII.

Hi van participar  980 infants, de 1er 
i 2n de primària, que van mostrar diversos 
balls. Els de primer, una popular polonesa, la 
Sacha,  i una popular catalana, El Patatuf. Els 
de segon, van ballar una popular lituana, Sejan 
Ruta, i El ball de Sant Ferriol. La dansa d’en-
trada i d’enllaç entre els grups va ser el Ball de 
gitanes. Esteve Xavala, responsable del Centre 
de Recursos Pedagògics del Vallès Occidental 
VIII, explicava que “tot s’ha dut a terme amb 
tota normalitat. No ha fallat res i hem estat 
molt puntuals. Els nens s’han portat molt 
bé, respectant totes les normes”.

Cada centre es va vestir amb samarreta 
blanca, pantaló o faldilla foscos i un mocador 
de color per distingir-se de les altres escoles. 
Això va fer que, visualment, les danses fossin 
molt lluïdes. Blai Gasol, inspector d’Educació 

 Marina Antúnez

L’acte ‘Dansem plegats’ 
supera la prova de foc en el 
primer cop que s’organitza

de la zona de Castellar, va comentar: “Això 
d’avui té molt mèrit, ja que hi ha un esforç 
molt important del professorat de música 
i una idea molt positiva per a dinamitzar 
les activitats escolars i fer-les comunes 
amb altres centres”.

La idea de fer aquesta trobada de 
danses va sorgir fa un any, quan els profes-
sors de música van fer un recull de totes les 
activitats que duien a terme i va sorgir la 
idea de fer alguna cosa comuna amb tota la 

zona educativa que correspon al Centre de 
Recursos del Vallès Occidental VIII. La pro-
posta va quallar i els professors van comen-
çar a treballar amb el projecte. 

La jornada de divendres, va ser un èxit 
i, si tot va bé, “l’any que ve es vol repetir 
una experiència semblant, tot i que 
mirarem de promocionar altres aspectes 
de la música”, explicava Mònica Díaz, pro-
fessora de música del CEIP Sant Esteve, de 
Castellar del Vallès. 

Uns 980 infants de d’escoles de Castellar i la comarca van dansar plegats el passat divendres

  ‘Dansem plegats’ va tenir lloc divendres al matí, al camp de futbol Pepín Valls.  || JOSEP GRAELLS

Aquest dissabte, 30 de maig, a les 18 
hores de la tarda, el Centre de Normalit-
zació Lingüística de Sabadell celebrarà, 
a la Masia de Can Feliu de Sant Quirze 
del Vallès, la IV Trobada del Volunta-
riat per la Llengua. Es tracta d’un acte 
lúdic i festiu que pretén aplegar totes 
les persones voluntàries i aprenents de 
les diferents poblacions que integren el 
CNL de Sabadell. Això inclou els parti-
cipants del programa de voluntariat lin-
güístic de Castellar del Vallès, l’última 
edició del qual va començar aquesta 
primavera. II M. A. 

Trobada de voluntariat 
per la llengua, a Sant 
Quirze del Vallès

La ONG castellarenca Unomasuno+, 
l’Stick amb Índia i l’Egara Hockey Soli-
dari de Terrassa organitzen un campionat 
solidari d’hoquei el proper 6 de juny, a les 
instal·lacions del Club Egara de Terrassa. 
Les agrupacions solidàries de dos dels 
clubs referents de l’hoquei de Terrassa i 
també l’entitat castellarenca faran, doncs, 
el primer gran Torneig de la Solidaritat. 
La jornada comptarà amb activitats paral-
leles a la competició, amb tallers, inflables, 
tennis, pàdel, bridge, tómbola solidària, 
servei de bar, festa al Faktoria del Bruc i 
un concert del grup Innatos, que s’allar-
garà fins a la nit. II M. A. 

Unomasuno+ i
dos clubs de Terrassa 
faran un torneig
solidari de hoquei
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LA BÚSTIA Podeu escriure els missatges per aquesta secció a lactual@castellarvalles.cat. 
deixeu nom, cognom, número de telèfon i número del dnI. Màxim 15 línies a doble 
espai. Les cartes poden ser extractades.Els escrits es publicaran per estricte ordre 
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Bàsquet de pilona esfèrica!

La imatge va ser presa fa dues setmanes. Es veu que a algú a qui no li agraden 
les pilones esfèriques va optar per inventar-se un nou esport: bàsquet de 
pilona. L’autor de la malifeta deu ser molt forçut perquè la pilona pesa molt.
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JOSEP GRAELLS

Programari lliure: 
propietat i abast

Censura? No, i ara!

La Copa del Rei
Les migas del PSC

Una nena qualsevol

 david Gasa

 Jordi taló

 Sibil·la Berenguer

 Jordi niñerola

 Xavier navarro

La història
interminable

 clàudia Martínez

ha de ser tot tan lent. Ha hagut 
de passar quasi bé un mes perque 
les parts implicades (Ajuntament, 
Constructor i Gisa) decideixin con-
tractar una empresa per realitzar, 
en el plaç d’un altre mes, un estudi 
que analitzi les causes de l’ esllavis-
sada. Un cop estigui aquest estudi 
decidiran quina és la millor opció 
per solventar aquest problema 
i continuar les obres. Aquesta 
solució pot trigar a realitzar-se tres 
mesos més, sempre que abans les 
parts es posin d’acord en qui ha 
d’assumir les despeses de la repa-
ració del mur que ha cedit amb l’es-
llavissada. Amb tot això hauran 
passat ja 5 o 6 mesos, o no sabem 
quants, amb les obres parades. 
Mentrestant, els nostres fills/
es continuen escolaritzats en 
mòduls prefabricats  amb totes 
les limitacions que això implica. 
Pel proper curs s’ha d’instal·lar 
un altre mòdul, per acollir les 2 
línies de P3 que han de comen-
çar, que deixarà pràcticament 
sense pati als alumnes de l’escola. 
Per això, és impensable arribar 
al curs 2010-2011 sense que les 
obres hagin finalitzat. NECESSI-
TEM UNA SOLUCIÓ JA!!!

El passat divendres dia 15 de maig 
va aparèixer a la portada d’aquesta 
publicació la notícia que les obres 
de l’escola El Sol i la Lluna s’havien 
aturat degut a una esllavissada, que 
es va produir el dia  19 d’abril, en el 
camí per on han de passar les màqui-
nes, notícia que crec prou impor-
tant com per haver sortit ja fa dies. 
La gent que ha llegit aquell article 
o que ha pogut llegir l’article que va 
sortir al Diari de Sabadell el mateix 
dia  ja coneix els fets i les possibles 
consequències d’aquest succés. Ara 
us voldria transmetre la meva opinió 
com a mare de dos nens, un que actu-
alment cursa P4 en aquesta escola i 
un altre que començarà al setembre. 
Bàsicament em faig dues pregun-
tes: La primera és com pot ser que 
després de tants estudis del terreny, 
tantes revisions del projecte, tantes 
reunions…etc cap dels professionals 
que s’ocupen de la construcció de 
l’escola ha pogut preveure que això 
pogués passar. La segona és perquè 

Felicitats, companys de L’Altra-
veu!... ja era hora que algú comen-
cés a despertar l’interès pel pro-
gramari lliure en l’administració 
d’aquest poble. Permeteu-me però 
que introdueixi un parell deprecisi-
ons en l’escrit que vàreu presentar 
en el número 58  de L’Actual [p.12].
En primer lloc, no podem definir 
el programari lliure en base al preu. 
Per això, m’agrada referir-m’hi 
com a programari de baix cost, i no 
pas gratuït, ja que per això ja tenim 
el terme freeware. En canvi, sí que 
el podem definir en base a la pro-
pietat. Un cop adquirit, el tenim en 
propietat i, sota la nostra respon-
sabilitat, podem donar-li l’ús que 
vulguem... desapareixen doncs, els 
permisos per poder usar-lo, les lli-
cències d’ús.
En segon lloc, si bé GNU és el nom 
del projecte estrella del Moviment 
del Programari lliure (i Linux, -segu-
rament...- del Moviment de Codi 
obert), hi ha també moltíssim pro-
gramari lliure conceptualment 
deslligat del projecte GNU. És a 
dir, no tot el programari lliure és 
GNU/Linux i la seva qualitat, com 
tot desenvolupament de progra-
mari, depèn de la cura que s’hi hagi 
posat a l’hora del seu desenvolupa-
ment. Així i tot, és cert que, a dia 
d’avui, GNU/Linux s’ha convertit 
en un sistema operatiu eficient, fle-
xible, robust i segur... a part d’obert 
i lliure !

El passat 11 d’abril vam tenir a 
Castellar un altre episodi lamen-
table de violència juvenil. No 
seria gaire important, si tenim 
en compte que els fets podrien 
haver acabat amb greus proble-
mes per als assistents.  L’episodi 
va anar de la següent manera: un 
grup de violents ataca els altres, 
ningú no els atura, la policia no 
hi és, l’alcalde no sap on és, el 
regidor dels policies tampoc. La 
policia arriba, a temps sí. Però, 
van fer la feina de capturar el 
provocador? No. Han fet alguna 
cosa més al respecte? No. El 
govern local ha donat comptes al 
ple sobre  els fets? No. Han iniciat 
un pla de prevenció de violència 
juvenil? No. Bé, ja sabran el que 
fan aquests de l’Ajuntament que 
semblen els savis del poble. 
Ara jo em pregunto si tenim 
a Castellar l’experiència que 
tenim amb aquest tipus d’es-
deveniments, no caldria des 
de l’Ajuntament preveure pos-
sibles aldarulls? Sembla tot 
improvisat com si la política 
local de seguretat no fos impor-
tant. Cosa que amb l’expedient 
que tenim, i amb un programa 
electoral socialista que deia que 
seria una prioritat i que s’arre-
glaria aquestes violències juve-
nils. Doncs resulta que no, i que 
a més la policia no tenia clar que 
havia de fer en aquell moment. 
Una de les coses que més 
impacta, però, amb la fredor 
que porta un mes després dels 
fets és la falta d’informació als 
mitjans públics, o sigui a L’Ac-
tual, bàsicament. Un cop la JNC 
de Castellar treu un comuni-
cat de premsa lamentant els 
incidents i explicant la postura 
de l’organització resulta que al 
“mitjà líder de comunicació” no 
apareix absolutament res. La 
seva prioritat com a alcalde, és 
que això no vagi a més i tornem 
a ser protagonistes d’incidents 
com aquest i a més li demanem 
que actuï per prevenir les violèn-
cies juvenils. 

Durant el partit de futbol entre el 
Barça i l’Atlètic de Bilbao, no he 

Tornant de l’escola de camí a casa, 
com cada tarda, la meva filla i jo, 
caminem junts i ens expliquem 
com ha anat el dia. En un moment 
del camí, es va quedar uns metres 
darrere meu, aturada davant del 
pati d’una altra escola del poble, 
amb la cara quasi encastada a 
la tanca del recinte,  jo li dic: Què 
fas? Ella contesta: Mira, pare unes 
cistelles de basquet i unes porte-
ries de futbol, quin pati tan gran!!!,  
Per què a la meva escola no tenim 
tot això?. Jo en aquell moment 
no sé què respondre, han passat 
tants anys... Ella continua pregun-
tant: Tu un dia em vas dir que uns 
senyors que manen ens farien una 
escola nova i ja fa molt de temps, 
que em vas dir una mentida, pare? 
En aquell moment, em ve la imatge 
de totes les reunions, escrits, ins-
tàncies, protestes i més reuni-
ons que hem fet, perquè s’aconse-
guís fer l’escola. No filla, no t’he dit 
cap mentida és que..., i una altra 
vegada em quedo pensatiu,  no sé 
com dir-li, té 5 anys, però crec que 
l’explicació de tot plegat és massa 
complexa i intento resumir tots 
els processos que hem patit i les 
incidències que han sortit durant 
aquests anys i li contesto:  Un dia 
d’aquests, l’escola ja estarà feta, és 
que primer en els terrenys on la 
faran havien de  canviar un clave-
gueram i després els senyors que 
manen havien de fer els plànols 
i  aconseguir els diners per fer les 
obres i ara, quan tot just comen-
çaven a construir-la, ha caigut 
una paret del camí per on passa-
ven els camions de l’obra i han de 
buscar més diners per arreglar-ho, 
i clar tants diners són molt difí-
cils d’aconseguir. Ella em contesta: 
Aaah !!! No sé si ho haurà entès, o si 
li hauré explicat prou bé.  Seguim 
caminant, amb les mans agafades, 
jo mirant endavant, i ella mirant 
enrere, amb la mirada perduda, 
com somiant que juga dintre 
d’aquell pati amb els seus amics. Jo 
li pregunto que en què pensa. I ella 
em mira als ulls i diu: Un dia em 
vas dir que les coses molt difícils 
d’aconseguir li podíem demanar 
als Reis Mags, oi? Doncs ja sé què 
li demanaré aquest any als Reis..., 
una escola com aquesta!!! Senyors 
que maneu, alguns ja hem perdut 
tota la il·lusió en vosaltres, ara no 
deixeu també que ells perdin la 
seva il·lusió.

parat d’escoltar que el Barça té 24 
copes del Rei i l’Atlètic 23.
Això fan un total de 47 copes o 
competicions que suposo corres-
ponen a anys naturals .
Si el Rei d’Espanya només fa de rei 
des de la mort del dictador Franco 
al 1975  i des de 1975 fins avui només 
han passat 34 anys... com és que 
n’hi ha tantes, de Copes del Rei?
Recordo que abans hi havia el que 
es deia Copa de Su Excelencia el 
Generalísimo i que corresponia al 
dictador colpista Franco.
Hem d’entendre que les copes del 
Generalísimo colpista son iguals 
a les del rei actual i d’aquí ve això 
d’anar sumant anys com si res 
hagués canviat?

Como secretario de organiza-
ción del Partit dels Socialistes 
de Catalunya, y en nombre del 

primer secretario y de mis com-
pañeros de la ejecutiva local del 
partido, queríamos agradecer a 
todas las personas que colabo-
raron desinteresadamente en la 
organización y elaboración de 
las Migas del PSC que se cele-
braron el pasado 24 de mayo. 
De forma muy especial y afec-
tuosa, quisierámos agradecer la 
labor realizada por los herma-
nos Catena y por toda la gente 
del barrio.
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Premsa negativa
de Madrid

Fer de l’esport 
un hàbit

om que tinc una debi-
litat, o diguem-ne 
una obsessió o una 
necessitat, des de 

jovenet, de llegir els diaris, 
ara ja jubilat acostumo a llegir 
o fullejar tres o quatre diaris 
cada dia. Ho necessito vital-
ment. És el que en podríem dir 
el meu TBO.
D’aquesta manera, m’informo 
a bastament i puc comparar el 

 Antoni Comas

 Pepa Martínez *

C

A

Amb la crisi:
Canvi de model 

global amb
compromís social i 

mediambiental

ls darrers anys, la 
crisi dels aliments, 
la  manca de volun-
tat de canvi de lleis 

injustes en el comerç internaci-
onal i la inexistència de regula-
ció en el sistema financer, entre 
d’altres factors, han incremen-
tat la desigualtat social  en  
molts països  en el Sud i en el 
Nord, i ha provocat molts des-
plaçaments de persones  a la 
recerca d’unes condicions de 
vida més dignes. 
Aquesta situació ens demana 
un esforç més gran  per donar 
suport a la població encara més 
vulnerable així com reforçar el 
treball per tal que les desigual-
tats globals disminueixin i per 
a contribuir a un món més just, 
responsable i sostenible. 
En  aquest  context, les socie-
tats com la nostra  hauran de 
tenir en compte la necessitat 

de consumir menys, de reflexi-
onar sobre l’impacte del nostre 
consum i caldrà disminuir des-
peses d’alguns sectors -com 
el militar  per exemple o el de 
la construcció - i destinar els 
recursos al desenvolupament 
de més actuacions relacionades 
amb satisfer necessitats  socials 
i mediambientals i encara que 
costi,  també  serà necessari 

repartir més equitativament  el 
treball existent, en condicions 
dignes.
Això va directament lligat amb 
un canvi de mentalitat, a més 
llarg termini, a un canvi d’hà-
bits,  des d’un mateix i on els  
nostres polítics, en la despesa 
pública , hauran de predi-
car amb l’exemple. Es qüestió 
de buscar alternatives – això 

  Rita Huybens

  La realitat no és la mateixa per a tothom. || JOAn MundEt

ON BRAMA LA TONYINA   Pere Roca

E

representa un esforç- , tenint 
en compte els drets individuals 
de cada persona, però també els 
drets col·lectius.
La crisi no pot ser excusa per 
a reduir aportacions a  proble-
màtiques socials  ( a nivell més 
local i nacional)  ni a programes 
de cooperació internacional. 
Les dues àrees van de la mà.
És preocupant sentir  que 

l’Ajuntament estem 
orgullosos dels espor-
tistes d’elit que, com 
Dani Pedrosa, llu-

eixen arreu el nom de la nostra 
vila. També estem orgullosos de 
la bona salut de l’esport de com-

petició a Castellar, i continuarem 
donant el nostre suport incon-
dicional a aquest nivell de pràc-
tica esportiva, que és, sens dubte, 
importantíssim. Tot i això, la Regi-
doria d’Esports s’ha de plante-
jar un altre repte principal, més 
simple i ambiciós alhora: que els 
castellarencs i castellarenques 
facin esport. 
Volem fomentar l’esport de base i 
promoure els hàbits esportius salu-
dables. No fa gaires dies, precisa-
ment, vam presentar els resultats 

d’una enquesta sobre els hàbits 
esportius a Castellar. La conclu-
sió que n’extreiem és força satis-
factòria, ja que més de la meitat 
de castellarencs fan esport habi-
tualment –estem per damunt de 
la mitjana catalana!–. La majoria 
diuen que s’exerciten per diver-
sió, però la salut i la forma física 
també són factors importants.
Les dades són bones en aquest 
sentit, però cal anar més enllà. 
Vull posar èmfasi també en les 
relacions interpersonals: córrer 

o pedalejar en bona companyia, 
jugar un partit de bàsquet amb 
els amics, una caminada de gent 
gran... El nostre objectiu és que la 
ciutadania participi de l’esport de 
la mateixa forma amb què parti-
cipa de les activitats culturals. Fer 
de la pràctica esportiva, saluda-
ble per naturalesa, també un hàbit 
social.
Per avançar vers aquests objec-
tius, l’equip de govern està tre-
ballant en dues línies. Per una 
banda, la millora dels equipa-

ments esportius a Castellar –la 
reforma del complex esportiu Pui-
gverd començarà en els propers 
mesos, per exemple–. Per l’altra, 
l’organització d’activitats per tal 
de promoure aquesta “partici-
pació esportiva” a tots els nivells 
que abans esmentava. Treballem, 
en definitiva, perquè l’esport sigui 
una font de benestar per al màxim 
nombre de persones a la nostra 
vila. 

* Regidora d’Esports

des d’alguns sectors polítics i 
alguns mitjans de comunicació  
amb influència sobre l’opinió 
pública han donat  a entendre  
que amb aquesta crisi econò-
mica i l’atur creixent  al nostre 
país, la cooperació interna-
cional és un luxe que no ens 
podem permetre. La coopera-
ció al desenvolupament no s’ha 
d’entendre com “donar el que 
ens sobra”  o com una almoina 
optativa, sinó com un impres-
cindible fons de restitució, 
compensació o redistribució 
de la riquesa destinat a reduir 
els injustos desequilibris Nord/
Sud, donada la situació d’ini-
quitat provocada per les rela-
cions colonials i els espolis de 
recursos passats i presents.
Les forces polítiques,  les enti-
tats  socials, les administraci-
ons públiques, la ciutadania 
en general  i també els mitjans 
de comunicació,  han de fer 
front comú i unir esforços  per 
afrontar de forma responsable 
el repte de garantir una vida 
digna  i una seguretat global, 
fomentada en el compliment 
dels drets humans , econòmics, 
socials i culturals a tot el món.
I com diu en Dalai Lama: 
“El manteniment de la Pau 
comença amb l’autosatisfacció 
de cada individu”. 

que diu la premsa de Madrid 
amb la de Barcelona, per 
exemple.
Casualment hi ha una premsa 
de Madrid que, quan dedica 
un apartat a Catalunya, acon-
segueix fervorosament publi-
car les notícies més negatives 
d’aquí, com elegides intenci-
onadament, cosa que fa que 
en molts llocs d’Espanya els 
arribin les pitjors notícies del 
nostre país. És una pedagogia 
molt negativa, moguda, sens 
dubte, per una pèrfida intenció 
i amb una finalitat totalment 
tendenciosa.
Manipulen la informació en un 
sentit totalment negatiu. 
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Aturem Can Bages
es reuneix amb
Caixa Terrassa

Els secrets del 
govern

  Plataforma Aturem Can Bages

Parlant de 
manipulacions...

  Eulàlia Sagrera *

Els calls jueus a 
Catalunya

  Aula d’Extensió Universitària*  Montse Gatell *

E

Q

l 25 d’agost de 2008 van comen-
çar les obres del polígon indus-
trial de Can Bages i al cap de 
quatre mesos, un cop malmès 

una gran part d’aquest espai, la crisi ha aturat 

a dues setmanes, el 
grup municipal de CiU 
informava la ciutada-
nia de les preguntes 

que havia realitzat en el Ple muni-
cipal en forma de control de la 
gestió del govern, que és l’atribu-
ció principal dels grups de l’oposi-
ció. Vam informar de les pregun-
tes que fèiem sobre les obres de 
l’escola La Immaculada, l’inici dels 
tràmits per a tenir el tercer insti-
tut, la pedrera, el funcionament de 
la zona blava i la convocatòria de la 
taula de mobilitat.
Algunes d’aquestes preguntes o 
suggeriments han tingut posteri-
orment una resposta, encara que 
tímida, de l’equip de govern: L’Ac-
tual ens informava que “potser” 

l’Aula ha vingut un 
vell conegut nostre, 
el professor Mario 
Javier Saban.  El que 

destaca més de la seva trajectò-
ria professional és el profund 
coneixement que té sobre el pen-
sament hebreu i el judaisme.  A 
tots ens ha sorprès el fet que hi 
hagués una pantalla per projec-
tar-hi  una pel·lícula, en lloc de la 
taula i el micròfon habituals per 
a fer la conferència.
La història dels jueus a Catalunya 
comença en temps dels fenicis ja 
que molts van arribar amb les naus 
que venien de l’Orient Mitjà i es van 
establir a la nostra terra buscant 
una vida millor de la que tenien a 
casa seva.  Amb tot i això, no hi ha 

l’Ajuntament es faria càrrec de 
les obres de la Immaculada ; com 
que també fem aquestes pregun-
tes per escrit, tenim un calendari 
de la previsió de l’equip de govern 
per al tercer institut (ja cal que 
ens estiguem tranquils) i el regidor 
Canalís va tenir la gentilesa de res-
pondre’ns sobre la taula de mobi-
litat que “s’apuntava la inquietud 
de CiU”. És un estil molt propi dels 
socialistes castellarencs: respon-
dre tard i malament.
Mireu, si no, aquest exemple: 
el nostre grup ha demanat per 
escrit dos cops el compte d’ex-
plotació de L’Actual. Tal com ens 
vam comprometre, al cap d’un 
any de la seva posada en marxa, 
volem saber quant costa L’Actual i 
d’on surten els diners. Rebem del 
regidor de Comunicació, al cap de 
molt de temps, una resposta de 
tres línies on diu: INGRESSOS: 
28.623 euros, DESPESES: 81.800 
euros. No hi ha els costos de per-
sonal inclosos, ni els de publicitat, 
ni la inversió que van suposar els 

F A

uan la secció local d’Es-
querra Republicana va 
saber que les obres del 
CEIP El Sol i la Lluna 
havien quedat atura-

des per l’esllavissament d’un mur, els 
costos del qual ningú estava dispo-
sat a assumir, tots els seus membres, 
unànimement, van decidir preparar  

una moció per tal de presentar-la 
en la sessió plenària propera. És 
evident, i això ningú ho pot posar en 
dubte, que el mateix haguéssim fet si 
l’escola en qüestió hagués estat una 
altra. De fet, la presentació en el ple 
d’octubre de 2007 d’una proposta de 
Pacte Local d’Infraestructures, evi-
dencia la nostra sensibilitat envers 
aquest tema: hem de ser tots plegats 
prou responsables com per no uti-
litzar la construcció d’equipaments 
educatius com a arma de confron-
tació electoral. L’equip de govern i 
els regidors de L’Altraveu no varen 
creure convenient aprovar aquesta 
proposta, i , sense acabar d’entendre 

els motius, nosaltres ho respectem, 
com no pot ser d’una altra manera. 
La proposta no va prosperar però 
nosaltres seguim cridant en veu alta 
i clara: no utilitzarem mai el tema de 
l’educació com a arma de confronta-
ció; ens mantenim fidels als nostres 
principis. 
La setmana passada, amb motiu 
d’una celebració  sobre els 30 anys 
d’ajuntaments democràtics (gens 
consensuada amb l’oposició, tot 
sigui dit de pas), l’AMPA del Sol i 
la Lluna va decidir convocar una 
manifestació a fi de què  la seva 
preocupació i les seves reivindi-
cacions tinguessin més ressò; una 

dispensadors del setmanari, ni els 
costos de fotografia, ni els extres... 
Tornem a demanar-ho, especifi-
cant bé què volem, i el regidor ens 
respon que no hi ha compte d’ex-
plotació de L’Actual, que el que hi 
ha és el que hi ha: que val molts 
diners.
No estem segurs que aquesta 
sigui una bona manera de gover-
nar, amagant informació als grups 
polítics i a la ciutadania. El que 
és segur és que no és una bona 
manera de gestionar els diners 
de tots. Per què, si no, necessitem 
ara un pla de sanejament econò-
mic...? I tants secrets!
El PSC ens tracta a tots sovint 
de mesells i resignats, potser de 
tòtils. Van fent pel camí del dret 
i no creuen que hagin de donar 
explicacions a ningú. Però sí que 
n’hauran de donar, i si no ho fan 
davant les preguntes dels grups 
de l’oposició, ho hauran de fer 
davant la ciutadania. 

* Portaveu de CiU

constància d’elements que demos-
trin la seva presència fins després de 
l’Imperi Romà.  Alguns historiadors 
creuen que existeixen congregaci-
ons jueves des del segle I dC, però les 
proves que ho demostren són del segle 
III.  De tots aquests fets, se n’ha produït 
una pel·lícula, amb col·laboració de la 
Generalitat  i supervisió del guió histò-
ric per part de Javier Saban.
A Catalunya hi va haver cinc impor-
tants assentaments jueus a Besalú, 
Tortosa, Tarragona, Girona i Barce-
lona.  Aquests assentaments o congre-
gacions habitaven en un barri concret 
de les ciutats que s’anomenava call, 
paraula que vol dir “pas estret i enclotat 
entre dues parets” i dels quals encara 
en queden bons exemples. Cada dia 
que passa, sabem més coses dels avant-
passats jueus, del gran pes que la seva 
comunitat va tenir en la nostra història 
i dels mals moments que els va tocar 
viure fins acabar amb l’expulsió al segle 
XV, tot i que des de 1930 alguns grups 
reduïts han tornat. 

* Victòria Martí

sobtadament les obres d’urbanització. L’em-
presa Tiferca es troba en concurs de credi-
tors i amb demandes judicials. Aquesta nova 
situació econòmica ha fet que les propietats 
que tenien a Can Bages, el 41,03 % del polígon 
I, hagin passat a mans de Caixa de Terrassa. 
L’altre gran propietari és la Immobiliària 
Colonial, que té el 51,19% del  polígon II.
El dia 22 d’abril d’enguany una representació de 
la Plataforma Aturem Can Bages es va reunir 
amb directius de Caixa Terrassa a l’edifici de 
la Rambla Egara per explicar el que pensa la 
plataforma d’aquest projecte. La reunió va ser 
cordial i dialogant i es va plantejar una vegada 

més la possibilitat de no fer aquest projecte o 
que si més no s’actualitzi tenint en compte cri-
teris moderns d’ocupació del sòl com ho és la 
compactació i s’adeqüi a la realitat econòmica i 
a la preservació de l’entorn. 
En relació a aquest projecte, ens preocupa que 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès no hagi 
mostrat més interès davant les successives irre-
gularitats que des de la plataforma s’han denun-
ciat. Això ha dut a malmetre l’entorn de la zona 
del Mas de Can Bages que el propi ajuntament 
deia que s’havia de preservar. També ens preo-
cupa la negativa a replantejar un projecte poc 
adequat a la situació actual i que de ben segur 

no seria aprovat amb les normatives vigents. 
A més, s’estan donant facilitats per construir 
la depuradora pel propi polígon just davant del 
mas, en un espai reservat per a equipament 
municipal, quan amb un criteri més raonable 
són els promotors els qui han de oferir el sòl per 
els equipaments propis del polígon. 
Per sort la crisi ha aturat les obres i ara en 
aquell entorn la vegetació torna a rebro-
tar amb força. Ara encara som a temps de 
no ocupar aquell espai amb naus i ciment. 
Tenim una nova oportunitat per que els res-
ponsables que gestionen aquest municipi 
repensin el projecte. 

opció ben respectable, si tenim en 
compte que fa quatre anys que 
esperen la seva escola. Com que 
dóna la coincidència que el pre-
sident de l’AMPA de l’escola és , 
també, el president de la secció 
local d’ERC, alguns membres de 
l’equip de govern han acusat a 
Esquerra Castellar de manipu-
lar l’acte a través del seu presi-
dent. No s’equivoquin , senyors: 
la secció local i el grup municipal 
d’ERC ha fet la seva feina, que no 
és altra que presentar la moció 
corresponent al Ple per tal que les 
obres no s’aturin . I el més impor-
tant,  mentre alguns s’esplaiaven 

amb el tema de la manipulació, 
el portaveu del grup municipal i 
el president han fet les gestions 
oportunes  amb els departaments 
d’Educació i el d’Administracions 
Públiques per tal de donar una 
solució ràpida i viable al tema.
Volem cloure aquestes línies donant 
el nostre incondicional suport al 
president de la secció local, Rafa 
Homet; la seva tasca desinteressada 
i voluntària com a col·laborador 
en diverses entitats del poble ens 
omple d’orgull i satisfacció, com a 
ciutadans de Castellar que som. 

* Secció local d’ERC
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FUTBOL

L’equip del centenari

 Jordi Mas

La nova junta directiva de la Unió 
Esportiva Castellar va presentar 
aquest dilluns la seva nova orga-
nització, que s’està començant a 
gestar, i que acabarà de prendre 
forma a partir del juliol quan, de 
manera oficial, es constituirà de 
forma definitiva.

Joan Homet ‘Comas’ serà el 
president, mentre que la junta es 
dividirà en quatre grans àrees. 
Francesc Sardà liderarà l’àrea 
social, que destinarà els seus esfor-
ços als socis i a la publicitat. Raül 

  Els membres de la junta directiva de la UE Castellar amb el seu president, Joan Homet, al centre de la primera fila. || J.M.

Bentué portarà l’àrea econòmica, 
amb el suport de Pilar Falgueras i 
Conxita Martínez. El responsable 
del material i de la gestió del camp 
de futbol serà l’anterior president, 
Paco Catalán, mentre que també 
un antic president, Josep Martí-
nez, serà l’encarregat de la part 

Campionat ... i passadís?

El prebenjamí ‘A’ ha quedat primer 
del seu grup quan falta una jornada 
per acabar. És el tercer campio-
nat que aconsegueix la UE Cas-
tellar aquesta temporada després 
dels del benjamí ‘A’ i el juvenil ‘A’. 

  Redacció

L’expresident 
Josep Martínez 
dirigirà l’àrea 
esportiva del club

La UE Castellar 
presenta la junta 
que portarà el club 
els propers sis anys

L’èxit, però, no va acompanyat 
d’ascens, ja que en aquesta cate-
goria hi ha divisió única. 

Els petits castellarencs 
entrenats per Kevin Marcos i 
Sergi Vergós van vèncer 1 a 5 al 
camp del San Cristóbal i d’aquesta 
manera s’asseguren el campionat. 
La temporada l’acabaran aquest   El prebenjamí ‘A’ ha completat la gran temporada de base del club. || J. GRAELLS

dissabte (9.30 h a Barberà). El 
club està mirant que el benjamí 
‘A’ i el prebenjamí ‘A’ puguin cele-
brar els respectius primers llocs 
aquest diumenge, just abans del 
partit del primer equip contra Les 
Franqueses. En aquest cas, seran 
els grans els que faran el passadís 
als petits. 

JUNTA UE CASTELLAR
PRESIDENT

VICEPRESIDENT ÀREA SOCIAL

VICEPRESIDENT À. ECONÒMICA

RESPONSABLE ESPORTIU

RESPONSABLE CAMP-MATERIAL

TRESORERIA I SECRETARIA

Joan Homet ‘comas’

Francesc Sardà

Raül Bentué

Josep Martínez

Paco catalán

Pilar Falgueras
conxita Martínez

VOCALS

Joan Beumala
Miquel Bosch

Francesc castán
Rafel Germà

Antonio Gómez
carles Martínez

Jordi Mayor
Juan Antonio Roldán

esportiva. Aquesta es dividirà en 
tres àrees. Hi haurà tres sotsco-
ordinadors. Martínez actuarà en 
funcions de secretari tècnic, i diri-
girà directament la secció rela-
tiva al primer equip, amateur i 
juvenils. Un altre sotscoordina-
dor s’encarregarà de les catego-

ries de base intermitges, mentre 
que també hi haurà un tercer res-
ponsable que es dedicarà als més 
petits. La junta la completen un 
total de 15 membres, i en les pro-
peres setmanes s’acabaran de 
definir totes les responsabilitats 
del nou equip. 
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BÀSQUET

Jordi Olcina 
puja a LEB plata

El castellarenc Jordi Olcina 
ja és jugador de LEB plata. El 
seu equip, el River Andorra, va 
aconseguir diumenge l’ascens 
després d’imposar-se en els tres 
partits de la lligueta que, a més, 
disputava com a amfitrió davant 
de 900 persones.

Olcina, de 33 anys, diu que 
aquest “ha estat el millor any” 
des que està a Andorra, tant a 
nivell individual com col·lectiu. 
Sense temps per descansar, el 
jugador afrontarà ara la seva 

  Redacció
primera participació oficial amb la 
selecció andorrana. “Estic molt a 
gust aquí i ho considero com un 
premi a la constància”, explica 
Olcina, seleccionable per haver 
estat jugador d’un club andorrà 
durant més de tres anys. Aquest 
diumenge viatjarà cap a Xipre, on 
Andorra disputarà els Jocs dels 
Petits Estats 2009.

atent a castellar || Jordi Olcina 
també s’ha referit al Castellar. 
“He estat 11 anys aquí i sempre 
hi tindré un petit racó al cor”. 
Olcina ha volgut desitjar “tota la 
sort del món” al seu exequip. 

Tots cap a Barcelona

Caixa o faixa. Tota la temporada 
del CB Castellar estarà en joc 
aquest cap de setmana a Barce-
lona. Ells amb la moral reforçada 
després de vèncer el segon partit 
de l’eliminatòria de permanència a 
Copa Catalunya. Elles, amb la res-
ponsabilitat d’haver de guanyar 
de set punts per evitar un descens 
que s’ha posat coll amunt.

  Redacció
El masculí jugarà contra el 

Grup Barna, en un pavelló hostil 
i difícil de jugar. La principal pre-
ocupació: “que no es repetei-
xin els vuit minuts fatídics del 
primer partit”, explica Jordi 
Juste. El tècnic del Castellar creu 
que el seu equip “tindrà més 
solucions ofensives en atac”, i 
això creu que “pot marcar les 
diferències”. Juste intentarà que 
Jaume Viñallonga pugui estar a 
punt per al duel. El jugador es va 

  Olcina celebra l’ascens amb un company seu del River Andorra. || E. nARvÁEZ

FASES DE COPA CATALUNYA MASCULINA

GRUP BARNA - CLUB BÀSQUET  CASTELLAR 

FASES DE SEGONA CATALANA FEMENINA

LA SALLE COMTAL - CLUB BÀSQUET CASTELLAR

perdre el segon partit, però tot fa 
pensar que estarà en condicions 
de tenir minuts diumenge.

L’equip sènior femení ho 
tindrà molt més difícil en el seu 
desplaçament a Barcelona. No 
només ha de guanyar, sinó que a 
més ho haurà de fer de set o més 
punts per salvar la categoria. La 
Salle Comtal va guanyar el Puig-
verd per 33 a 39, fet que complica 
molt la permanència a les caste-
llarenques. 

Partit

Hora

Lloc

Adreça

tercer partit de l’eliminatòria

diumenge, 18.00h

nau Parc clot (Glòries)

c/Llacuna, 170 (Barcelona)

Partit

Hora

Lloc

Adreça

tornada (33-39 a l’anada)

diumenge, 12.00h

La Salle comtal (ciutat vella)

c/Amadeu vives, 6 (Barcelona)
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  Dan Rovira. || cEdIdA

Pedrosa regala una 
granota Repsol a la 
xarxa Facebook

Dani Pedrosa regalarà una 
granota Repsol al primer usuari 
que endevini un missatge ocult 
en unes pistes que es deixaran en 
una pàgina del Facebook. Per par-
ticipar-hi, l’internauta s’haurà 
d’agregar la pàgina Quiero el 
mono de Pedrosa. Amb la inici-
ativa, Repsol pretén estendre 
l’afecció al motociclisme a través 
de les xarxes socials. 

Retrovespa venç a 
les 6h de Calafat 
de resistència

L’equip Retrovespa es va 
imposar en la categoria de 125 
cc en les 6 hores de resistència 
del circuit de Calafat. La cursa 
es va disputar el passat dissabte, 
amb una participació de 53 ins-
crits d’arreu de l’estat espa-
nyol. Després de ser segons en 
les últimes curses al circuit de 
Mora d’Ebre, els castellarencs 
van vèncer a la tercera prova. 

HOQUEI BIKE TRIAL

L’HCC celebra 
la trobada 
d’escoles

Debut del 
petit Rovira 
a Sabadell

L’Hoquei Club Castellar organitza 
dissabte el matí la Trobada de les 
Escoles, una manera ‘oficiosa’ de 
celebrar els deu anys de vida del 
club. Diumenge l’entitat compleix 
10 anys de vida, però no serà fins el 
setembre, informa el club, quan se 
celebraran els actes pertinents.

Amb tot, doncs, la Trobada de 
les Escoles serà una jornada lúdica 
que pretén arrelar-se any rere any. 
Enguany els clubs participants seran 
el Sentmenat, el Caldes, el Vic i el 
Sant Cugat, al marge de dos equips 
de la vila. Tots seran en edat d’es-
cola, nascuts el 2002, i tots els equips 
jugaran tres partits sense ànim com-
petitiu. L’activitat començarà a les 9 
h al pavelló Dani Pedrosa i és previst 
que acabi cap a les 14 h.

prebenjamí a caldes || El prebenjamí 
‘A’ es va adjudicar el Torneig de Caldes 
després de vèncer a la final contra el 
Bigues i Riells per 2 a 1. Els nois cas-
tellarencs, que van haver de disputar 
una lligueta prèvia, van vèncer en el 
primer partit contra el Caldes ‘B’ per 
12 a 0 i contra el Sentmenat ‘A’ per 5 a 
2. D’altra banda, el prebenjamí ‘B’ va 
caure en un partit amistós per 1 gol a 
3 contra el Palau de Plegamans. 

  Redacció

L’Espai Tolrà va aplegar dime-
cres uns 2.000 aficionats del 
Barça que van seguir per una 
pantalla gegant la final de la 
Champions entre el FC Barce-
lona i el Manchester. Amb el 
Barça campió, la celebració va 
seguir pels carrers de la vila.

Castellar vibra 
amb el Barça

“CHAMPIONS”

El campió castellarenc Alan 
Rovira, de només set anys, ja 
té un pilot que segueix la seva 
estela. Es tracta del seu germà, 
Dan Rovira, que amb només 
quatre anys ja ha disputat la 
primera prova d’aquesta especi-
alitat esportiva. Va ser el cap de 
setmana passat a Sabadell, en la 
segona prova dels Campionats 
Escolars, i el petit dels Rovira va 
ser quart en categoria promesa 
amb 46 peus. D’altra banda, Alan 
Rovira va fer primer en promesa 
tot i fer les zones marcades per 
poussin, una categoria superior. 

  Redacció

PER SOL·LICITAR AJUTS
AL LLOGUER JUST
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AGENDA

DISSABTE 30 de maig

Pavelló Puigverd
09:00   Pre-mini B m. – cc Badalona
10:30   Pre-mini A masc. – Pineda
12:00   Mini A masc. – cc Badalona
16:00   Mini B masc. – cc L’Hospitalet
17:30   Infantil masc. – Sant Pere
19:00   Pre-infantil masc. – Jesus Serra

DIUMENGE 31 de maig

Pavelló Puigverd
10:15   Finals júnior interterritorial

Partits a fora
12:00   La Salle comtal - Sènior femení
18:00   Grup Barna - Sènior masculí

BÀSQUET (cB castellar)

DEL 30 DE MAIG AL 5 DE JUNY

DISSABTE 30 de maig

Municipal Pepín Valls
12:00   Prebenjamí F-7 A – Barberà

DIUMENGE 31 de maig

Municipal Pepín Valls
12:00   1a territorial – Las Franqueses

FUTBOL (uE castellar)

El club s’amplia fins als 12 equips, nou rècord de l’entitat

El FSC ha duplicat els 
equips en tres anys

El Futbol Sala Castellar tornarà a 
batre un nou rècord d’equips a partir 
del setembre. L’entitat ampliarà fins 
a 12 els equips que conformaran el 
club, i que participaran en competició 
federada. Això significa un augment 
de dos equips respecte l’actual tem-
porada, i el més destacable: en només 

  Redacció
tres anys el FS ha duplicat el seu 
nombre d’equips. El 2006 el club en 
tenia sis, i el setembre de 2009, en 
tindrà el doble. “A partir d’ara no 
podrem créixer gaire més. Entre 
els equips de futbol sala i el pati-
natge estem apilotats tots en un 
sol pavelló. No és just que d’altres 
clubs tinguin unes instal·lacions 
en exclusiva”, denuncia.

Al marge d’algunes variacions 

  La presentació, el novembre, dels 10 equips que tenia el Futbol Sala Castellar aquest temporada. || J. GRAELLS

en la composició dels equips per cate-
gories -per exemple, no hi haurà cap 
cadet però, en canvi, hi haurà dos 
juvenils-, les novetats són la creació 
d’un tercer equip infantil, i la del 
sènior femení. “Després de formar 
totes les categories de base, és la 
cirereta que ens faltava per com-
pletar el pastís”, explica Tous. El 
club ha renovat els entrenadors dels 
dos equips sèniors. 

FUTBOL SALA TENNIS

Doble alegria per al Club Tennis 
Castellar. La tennista Laura 
Ballesteros es va proclamar 
campiona aleví de l’Open Pri-
mavera que organitza l’Atlè-
tic Terrassa en derrotar a la 
final a Anna Ortellano per 6/3 i 
6/0. D’altra banda, Marta Sans 
va guanyar el trofeu Chocolat 
Factory en dues categories: la 
cadet i la juvenil. 

  Redacció

  Laura Ballesteros. || ctc

Ballesteros i 
Sans triomfen

DISSABTE 30 de maig

Pavelló Joaquim Blume
17:00   Juvenil A - Sant Andreu

FUTBOL SALA (FS castellar)

DISSABTE 30 de maig

Pavelló Dani Pedrosa
09:00   trobada de les Escoles
20:00   Sènior - Barberà

HOQUEI (Hc castellar)
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L’esplai Sargantana bufa 
les espelmes dels 10 anys

Aquest dissabte, dia 30 de maig, 
l’esplai Sargantana celebra els 
seus 10 anys d’història. És per 
aquest motiu que els seus respon-
sables han organitzat una gran 
festa, oberta a tothom, que es durà 
a terme a l’Espai Tolrà i a la plaça 
de la Fàbrica Nova. Les activitats 
començaran a les 16 hores, a l’aire 
lliure. “Consistiran en curses de 
sacs, tallers per a fer sarganta-
nes, curses de quadrigues, gim-
canes, etc”, explica Xavi Alavedra, 
director de l’esplai Sargantana.

Cap a les 18 hores, hi haurà un 
espectacle de màgia d’Albert 
Llorenç i una xocolatada.
A partir les 19 hores, les activitats 
es tornaran més grupals i se segui-
ran fent a la plaça de la Fàbrica 
Nova. A les 20 hores es començarà 
a preparar el sopar, que consistirà 
en una botifarrada, i per la qual 
no cal fer inscripció. “La gent pot 
venir, pagar el tiquet, i sopar amb 
nosaltres”, explica Alavedra. 
Mentre duri el sopar, es farà un passi 
de diapositives de tots els anys d’his-
tòria de l’esplai. Records de les activi-
tats i les persones que n’han format 
part i que l’han fet créixer. Després 

de sopar, començaran els concerts. 
Primer, actuaran els Wakabums, 
que “ens faran una batucada 
afro-brasilera molt balladora”, 
comenta Alavedra. També es comp-
tarà amb la presència dels diables 
de Castellar i malabaristes, que 
faran un espectacle de foc. A conti-
nuació, es podrà gaudir d’un concert 
de PPBJ, una formació de Matade-
pera que interpretarà cançons de 
reggae i ska. Finalment, la dj anome-
nada artísticament PD Nuru clourà 
la festa, cap a la mitjanit. 

l’esplai actual || Actualment, l’esplai 
compta amb uns 70 nois i noies ins-
crits, que participen de les activitats 
habituals del centre. Els campaments 
que l’esplai organitza compten amb 
uns 25 o 30 nens cada any. El CEC és 
el pare en el qual es recolza l’esplai i és 
al Centre Excursionista on s’informa 
de les activitats que es duen a terme 
de cara als infants i joves. 

S’han previst actes 
a l’aire lliure, una 
xocolatada, un 
sopar i concerts 

L’esplai Sargantana 
compta actualment 
amb 70 nois i 
noies inscrits

 Marina Antúnez

  Sortida i activitats dutes a terme per l’Esplai Sargantana. || cEdIdA

El col·lectiu de Professors de 
Música de Castellar ha organit-
zat, per demà, la 20a Festa d’Es-
tudiants de Música. L’acte consis-
tirà en un concert, que s’iniciarà 
a partir de les 17 hores, al Casal 
Catalunya, i que s’allargarà unes 
dues hores.

  M.A.

  Trobada d’Estudiants de Música, l’any 2008. || ARXIu

20a festa de petits músics
Hi participaran 50 nens i 

nenes, estudiants de música  i 
quasi tots de Castellar, d’entre 5 i 
18 anys. Tocaran diversos instru-
ments, com el piano, les guitar-
res elèctrica i clàssica, el violon-
cel, el violí, la trompeta i la flauta 
travessera. Alguns d’ells tocaran 
conjuntament. També hi haurà un 
cor infantil, format per 20 infants 
d’entre 6 i 14 anys. Les composici-

ons van des de la música de Bach 
i Beethoven, fins al Boig per tu de 
Sau. L’acte es dividirà en dues 
parts, la primera pels que en saben 
poc, i la segona pels que en saben 
més.  La iniciativa de la trobada 
va partir, fa 20 anys, de Jordi 
Comasòlivas. Llavors, encara no 
hi havia escola de música i ell va 
animar els professors particulars 
per ajuntar-se  un cop l’any. 
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Bufanúvols posa el punt 
i final a la temporada

La Temporada estable de Teatre 
i Música va posar el punt i final el 
passat diumenge 24, a les 12 hores, 
amb el concert Annúria, del grup 
castellarenc Bufanúvols. L’acte 
va aplegar nombroses persones a 
la Sala Blava, sobretot, un públic 
infantil i juvenil, acompanyat de 
pares i mares. 

fi de la temporada || La tempo-
rada estable de Teatre i Música 
Hivern-Primavera s’acaba. Enrere 
queden 7 espectacles, que van 
inaugurar-se el 8 de febrer, amb el 
Centenari Isaac Albéniz, a càrrec 
de Daniel Ligorio, un pianista que 
va ser la delícia de tothom que 
hi va assistir. El dia 22 de febrer, 
Àlex Casanovas i Santi Ibáñez van 
portar Míting, una obra contem-
porània que abordava el tema de 
les campanyes polítiques, barre-
jant el què és ficció i realitat.

El 19 de març, el Teatre 
de Guerrilla va actuar amb la 
seva darrera proposta, Fum, a 
la Sala Blava de l’Espai Tolrà. 
El 25 d’abril, es va poder veure 
L’Any del pensament màgic, de 
Joan Didion, protagonitzada per 
Marta Angelat. L’endemà, dia 26, 
Ruperto Chapí presentava Dispa-
rate Cómico - lírico en un acto, una 
proposta que recuperava i actua-

litzava el gènere de la sarsuela i 
l’opereta.

Pegasus també va ser a Cas-
tellar el passat 9 de maig, amb una 
gira d’homenatge als seus 25 anys 
d’història en el panorama musical. 
Amb ells, el públic va recordar les 
peces cabdals de la formació. 

“Les propostes han estat 
molt variades però hem tingut 
menys públic que l’any passat, 
un total de 630 persones”, 
explica Pepa Martínez, regidora 
de Cultura. I afegeix que “ l’acte 
que ha rebut més espectadors 
ha estat el Teatre de Guerrilla”.

La programació estable de 
Teatre i Música es  reprendrà el 9 
d’octubre, s’allargarà tres mesos i 
es clourà el 27 de desembre amb 
Macedònia.

  Marina Antúnez

  Moment de l’espectacle del grup Bufanúvols, ‘Annúria’.  || ARXIu

Josep Tero reviu la 
segona generació

  Concert de Josep Tero a la Capella de Montserrat.  || JOSEP GRAELLS

El concert de Josep Tero va fer 
reviure al públic castellarenc la 
música de l’anomenada segona 
generació, formada per can-
tautors apareguts després de 
Raimon, Maria del Mar Bonet 
i Lluís Llach. Tero es va donar 
a conèixer l’any 1982, al pavelló 
del Joventut de Badalona, 
davant més de 5.000 perso-
nes. Aquest cop, a Castellar, el 
concert va tenir lloc a la Capella 
de Montserrat, amb un públic 
més reduït però entusiasta.

El darrer concert del Cicle 
de Concerts a la Capella tindrà 
com a protagonista Sílvia Pérez, 
una jove promesa nascuda a Pala-
frugell, que actuarà aquest diven-
dres a les 21.30 hores, a la Capella. 
L’artista forma part del projecte 
argentí-català Immigrasons i d’un 
duo de hang i veu anomenat Llama.
Ha treballat amb Joan Díaz, Joan 
Monné, Perico Sambeat, Javier 
Colina, Pancho Amat, Jerry Gon-
zález, la Big Band Sambeat, l’or-
questra ONCA, entre d’altres. Ha 
actuat a nombrosos escenaris de 
l’Estat i també al Brasil, Mèxic i 
l’Argentina. 

  M.A.

propostes pel juliol || Al juliol, 
l’activitat cultural es reprèn amb 
les Nits d’estiu, que inclouen 18 
propostes:  concerts de  Manel, 
Lola Bou, la Polifònica de Puig-
reig, Quim Vila i Eutanàsia Col-
lectiva i Jordi Gendra Jazz Quartet 
Concert;  les pel·lícules Mamma 
Mia, Quemar después de leer, El 
truco del manco i Dieta mediterrà-
nia; sardanes amb la cobla Jove-
nívola de Sabadell, la cobla Mari-
nada, la cobla Nova del Vallès; 
havaneres amb els Pescadors 
de l’Escala i una festa country. 
El cicle es tancarà el 24 de juliol 
amb l’espectacle de foc Zahori i 
el concert de rock d’Hipnosis i un 
concert d’àries d’òpera i sarsuela 
i la revetlla de Sant Jaume el dia 
25.  
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  Cartell guanyador de la Festa Major 2009.

L’IES Castellar va ser a la Sala de Petit 
Format els passats 20 i 21 de maig amb 
l’obra Somnambular, de Michael Ende. 
Aquest espectacle va servir per posar el 
punt i final al taller que set alumnes de l’ins-
titut han dut a terme com a activitat extra-
escolar. || M. A. 

L’IES Castellar actua 
amb ‘Somnambular’Bitlles a Santa Quitèria

Diumenge passat es va celebrar la Festa de 
Santa Quitèria, a Sant Feliu del Racó. Aquesta 
festivitat es va fer per primera vegada l’any 
1539. Dissabte, es va dur a terme una cami-
nada, sardanes i una botifarrada. També es 
va fer un campionat de bitlles catalanes.  “És 
un joc que es practicava molt antigament”, 

explicava Maties Ucendo, membre de la comis-
sió de festes de Sant Feliu del Racó. Diumenge 
va tenir lloc la missa eucarística i el repar-
timent del pa de Santa Quitèria, patrona de 
Sant Feliu i de la ràbia. “Abans, el pa beneït  
es repartia perquè els animals no agafessin 
la ràbia”, afegeix Ucendo. || M. A. 

El Musicoral omple la 
Capella de Montserrat

La XVII edició del Musicoral va tenir lloc 
dissabte, 23, a la Capella de Montserrat. La 
Coral Xiribec i la Coral Il·lustració Artística 
de Sant Quirze van ser les encarregades 
d’interpretar les peces, dirigides per Anna 
Valls i Esteve Costa, director de la Coral 

Xiribec, que explicava que “el Musicoral 
és una trobada anual de corals d’arreu”.
L’escenari on les dues corals van interpretar 
les cançons va ser molt apropiat. “Aquesta 
ubicació no ens permet convidar a més 
d’una coral, però guanyem molt en acús-
tica”, afegia Costa. Un cop finalitzades les 
audicions, es va procedir a un ressopó de 
convit per ambdues corals protagonistes. 

  Moment del Musicoral 2009, a la Capella de Montserrat. || JOSEP GRAELLS

Carme Fernández, 
guanyadora del cartell 
de Festa Major 2009

La castellarenca Carme Fernández, de 31 
anys, ha estat declarada guanyadora del 
Concurs de Cartells de Festa Major 2009, 
organitzat per l’Ajuntament de Castellar. 
L’acte de veredicte del jurat va tenir lloc 
a l’edifici de Cal Massaveu el passat dime-
cres. El jurat, format per un membre de 
l’empresa Tipògraf, dues representants de 
la Comissió de festes, un tècnic de cultura 
i lleure de l’Ajuntament i un tècnic del 
Departament de Disseny, Imatge Corpora-
tiva i Publicacions del consistori, va selec-
cionar el cartell de Fernández d’entre 22 
propostes, una més que l’any passat.  Fer-
nández ha explicat que “el mosaic està fet 
amb fotografies de Castellar. Les silu-
etes representen les diferents edats i  
l’església és emblemàtica a la vila”. 

  Marina Antúnez

  Marina Antúnez
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ALTRES

* Actes organitzats per l’Ajuntament de castellar del vallès

Festa
d’homenatge a les 
Germanes Dominiques
Pati de l’Escola de la 
Immaculada i Església de 
Sant Esteve · d’11 a 13 h

Organització: Escola La Immaculada

Ball
a càrrec d’Ostres, Ostres
Sala Blava · 18 h
Organització: Amics del Ball de Saló

07

31

dG

dG

EXPOSICIONS

CURSOS

XX Trobada d’estudiants 
de música 30 de maig
Per participar-hi
tel. 937 144 241 - 937 147 788
Inscripcions: fins el 25 de maig

Campaments d’estiu a 
Gòsol - Faners
Informació i inscripcions:
Moviment de colònies i Esplai
tel. 676 246 820

Balls saló, sevillanes, hip-
hop, dansa contemporània
Inscripcions fins el 15 de juny
Espai Jove

Sala d’estudi
de l’Espai Jove
Fins el 27 de juny
Espai Jove

24è Concurs Anual de 
Fotografia (segon trimestre)
Fins el 19 de juny
Informació al cEc

Com fer un hort ecològic 
al balcó de casa vostra
1, 8, 15 i 22 de juny
Inscripcions 697 819 220
castellar Sostenible

Cinema*
Bar coyote
Espai Jove · 20 h

XIVè Cicle de Concerts a la Capella
Sílvia Pérez i Marta Robles
capella Montserrat · 21.30 h
Organització: corals Sant Esteve i Xiribec29dv

Conferència*
Relació que s’estableix entre els dife-
rents contextos de la vida de l’infant
Ludoteca Municipal · 15 h04dJ

Taula rodona*
Salut i dona
ca l’Alberola · 18 h

Cloenda Escola de Pares*
Els drets dels reis i les reines
de la casa
a càrrec de Jaume cela i Juli Palou
Sala de Petit Format · 21 h

03dc

Xerrada
catalunya - Europa
amb carles campuzano
ca l’Alberola · 20.15 h
Organització: ciu

Projecció documental
Georgia del Sur
casal catalunya · 17 h
Organització: Associació de Jubilats i 

Pensionistes

01
02

dL

dt

Queda’t a Castellar
Moments màgics
amb charlie Mag
Plaça calissó · 19 h
Organització: Ajuntament i Acc

Xè Aplec del Centre Excursionista de Castellar
Excursió i dinar
Entorn de castellar i Ermita de Santa Maria de Les 
Arenes · tot el dia
Organització: cEc

Once Upon a Time*
La caputxeta vermella
Ludoteca · 11.30 h06dS

20a Festa
d’Estudiants de 
Música de Castellar
casal catalunya · 17 h

Organització: col·lectiu de Professors 

de Música de castellar

Trobada de corals
Sala Petit Format · 17 h
Organització: coral Sant Josep

Festa Country
Sala Blava · 22 h
Organització: Amics del Ball de Saló

Jornada voleibol gespa*
Espai Esportiu · 11 h

Festa 10è aniversari
Esplai Sargantana
Espai tolrà · de 16 a 24 h
Organització: Esplai Sargantana30dS

Sala Watts-Art
Sant Pere d’ullastre, 9

Olis de Fortuny
tot el mes

Arts i Marcs
Barcelona, 9

Col·lectiva d’artistes
tot el mes

Mercat Municipal
Plaça del Mercat

Dones grans, grans dones
Fins el 8 de juny

Casal Catalunya
Prat de la Riba, 17

Exposició de manualitats
Fins el 31 de maig

Galeria Rich i Habti
Barcelona, 60

Exposició d’Olis
d’Antoni costa

Biblioteca Municipal
Sala Boadella, 6

Recull bibliogràfic sobre 
el tabac - dia 31 de maig

Mercat Municipal
Plaça del Mercat

30 anys d’ajuntaments 
democràtics Fins el 14 juny

05dv
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FARMÀCIES
DE GUÀRDIA

29 
30 
31
01 
02
03
04
05
06
07

vilà
Permanyer
Permanyer
Ros
casanovas
yangüela
vilà
Germà
Ros
Ros

Ajuntament 
Fax Ajuntament

Policia Local
(urgències)

Oficina M. St. Feliu
Avaries enllumenat 

Biblioteca
Bombers

Ràdio castellar
casal catalunya

casal Plaça Major
casal d’Entitats
casino del Racó

cAP (Ambulatori)
Servei de català

centre de Serveis
Ambulància

Funerària castellar
tanatori

Mossos d’Esquadra
Jutjat de Pau

OSB 
Acc

Punt d'Informació
casal de Joves

Recollida de mobles
taxis castellar

93 714 40 40
93 714 40 93
93 714 48 30
092
93 714 65 98
900 13 13 26
93 714 47 35
93 714 49 51
93 714 43 40
93 715 89 98
93 714 36 55
93 714 34 27
93 714 50 08 
93 747 11 11
93 714 30 43
93 747 10 55
061
93 714 63 15
93 747 12 03
088
93 714 77 13
93 714 53 89
93 714 67 39
93 714 34 27
93 715 80 06
901 12 02 14
93 714 37 75

Farmàcia Casanovas
93 714 33 76 · Av. St. Esteve, 3

Farmàcia Permanyer
93 714 38 29 · ctra. de Sabadell, 48

Farmàcia Germà
93 715 86 78 · Balmes, 57

Farmàcia M. D. Ros 
93 714 50 25 · Av. St. Esteve, 71

Farmàcia Pilar Vilà Boix
93 715 90 99 · Barcelona, 58

Farmàcia Yangüela 
93 714 52 89 · torras, 2

TELÈFONS
 INTERÈS

Demà tindrà lloc, un any més, una trobada de corals organit-
zada per la Coral Sant Josep. A partir de les 17 hores, la Coral Mi 
Bemol, de Perpinyà, la Blau de Mar de Barcelona, la Coral Sant 
Josep i una tercera coral, per determinar. La coral castellarenca 
interpretarà O voso Galo Comadre, de M. Grova; la sardana Cas-
telldefels; Contraponto bestiales alla mente, d’Adriano Banchieri; 
T’he mirat, amb música de Francesc Vila i lletra de Joan Farràs; 
Catalunya sempre al cor, de Josep Baró i una conjunta, que serà 
Nabucco, de Verdi. L’acte tindrà lloc a la Sala de Petit Format de 
l’Ateneu i és obert a tothom.

El dia 28 de maig se celebra el Dia Internacional per la salut de 
la dona. Per aquest motiu, l’Ajuntament de Castellar del Vallès 
ha organitzat una taula rodona que porta per nom Salut i dona, 
i que anirà a càrrec de Jesús Cobo, psiquiatra CSM Parc Taulí, 
M.Teresa Codina, ginecòloga ASSIR del CAP de Castellar i Maite 
Diestre, metgessa de família del CAP de Castellar. La taula estarà 
moderada per Isabel Martínez, directora de l’ABS Castellar.

El proper diumenge 7, a l’ermita de la 
Santa Maria de les Arenes, se celebra 
la missa anual en sufragi i record 
dels socis excursionistes castella-
rencs traspassats. Posteriorment, es 
donarà el tret de sortida al Xè Aplec 
del Centre. Aquest, com a festa del 
centre, pretén ser un dia de germanor 
de tots els socis a l’aire lliure. A les 10 
hores, es farà la celebració de la missa, 
davant l’ermita. A les 14 hores, tindrà 
lloc el dinar de germanor de l’Aplec, 
durant el qual es lliuraran les plaques 
commemoratives dels 25 anys de soci 
i la medalla memorial Simeó Caba als 
que en fan 50. Per adquirir tiquets pel 
dinar, cal adreçar-se tots els dimecres, 
de 19 a 21 hores, i divendres, de 21 a 23 
hores, al local del Centre. 

dimecres 3 de juny · 18 h 

ca l’Alberola

Organització: Ajuntament

Taula rodona
Salut i dona

dissabte 30 de maig · 17 h 

Sala de Petit Format de l’Ateneu

Organització: coral Sant Josep

Trobada de Corals

diumenge 7 de juny 

Entorn de castellar i Ermita de Santa 

Maria de les Arenes

Organització: cEc

Xè Aplec del Centre
Excursió i dinar
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· Quan va aparèixer la seva 
vocació per la medicina?
De ben petita ja m’agradava. Tot 
i que la meva família digui que no 
ho vaig manifestar en veu alta, a 
mi ja m’atreia l’àmbit sanitari. I 
les ciències, en general. A tercer 
de BUP ja n’estava del tot conven-
çuda. Volia fer medicina. 

· Quina especialitat l’atreia?
Mmm... totes! La veritat és que,   
sempre que començo a fer coses 
que m’agraden, m’hi aboco de 
seguida. Em vaig decantar cap a la 
medicina general, pel tracte humà 
que s’hi viu. La tasca d’un metge 
de família és la de vetllar pels seus 

11 respostes

Un tret principal del seu caràcter?
Sóc molt responsable
Un defecte que no pot dominar?
Sóc impulsiva
Qui voldria haver estat?
Ja m’està bé qui sóc
Quin animal seria?
un lleó
La seva paraula preferida?
Amabilitat
Quin plat li agrada més?
La fideuà
Músic preferit?
u2
Un color?
El groc
Un llibre?
‘La pell freda’, d’Albert Sánchez Piñol
Una pel·lícula?
‘Memorias de África’
Un comiat? 
Fins aviat!

L’any 1990 va entrar a treballar al CAP de Castellar. 
Primer, fent substitucions i guàrdies. Des de fa quatre 
anys és directora del centre, on reconeix que el tracte 
humà que es respira aquí la fa sentir molt a gust.

Isabel Martínez

pacients, fer-ne seguiment, acon-
sellar-los i no abandonar-los fins 
que el problema no estigui resolt. 
Nosaltres som els metges que 
tenen a prop i els coneixem millor 
que els especialistes.

· Quan va entrar a treballar al 
CAP de Castellar?
Ja fa 19 anys. Buf! Com passa el 
temps... M’encanta treballar aquí. 
Tot i que hem d’atendre unes 
30.000 persones, tal i com esta-
bleix la ràtio, en aquest CAP les 
persones no són números, tenen 
nom i cognoms. Sabem com es 
diuen i què tenen. Els companys 
de feina són molt bona gent.

· Tenim clar si hem d’anar a 
l’hospital o bé a l’ambulatori?

Sempre hem de deixar que sigui 
el metge de família qui ens indiqui 
què hem de fer i que ens derivi a 
un lloc o altre.

· Perquè va assumir la direcció 
del CAP, ara fa quatre anys?
El meu predecessor, el Dr. Gálvez, 
ja feia 17 anys que era direc-
tor. I volia deixar-ho. No hi havia 
un clar successor i, en general, 
ningú estava disposat a assumir 
el càrrec. Però a mi sí que em va 
motivar perquè, de fet, no canvi-
ava les meves tasques. I tenia un 
gran avantatge, coneixia perfec-
tament el funcionament d’aquest 
CAP i els pacients, després de 
tants anys de treballar-hi.

· Quines creu que són les prin-

cipals mancances d’aquest 
centre?
Sobretot, l’espai, que se’ns ha 
fet petit. Estava pensat per una 
població de 10.000 habitants, l’any 
1990, i ara hem d’absorbir molta 
més gent. La nostra àrea d’influ-
ència també arriba a Sentmenat 
i Sant Llorenç. L’altra mancança 
és que no hi ha especialistes. Tot i 
que cal valorar que, per exemple, 
un servei de radiologia requereix 
d’unes instal·lacions caríssimes, 
que no s’aprofitarien prou. Cal 
reclamar el què és de sentit comú 
i que sigui útil per a tothom.

· Què en pensa de la contracta-
ció de metges estrangers?
Crec que és bo que incorpo-
rem professionals, vinguin d’on 

vinguin. No hem de tenir prejudi-
cis. Hi ha gent que diu que la seva 
formació, diferent a la nostra, 
pot modificar el nostre sistema 
de fer medicina. Però penso que 
això no és cert. Tothom s’adapta 
a la manera de fer del lloc on s’in-
corpora. Els qui estan formats i 
són responsables són tan vàlids 
i necessaris com qualsevol altre 
professional. 

· Què suposarà la manca d’es-
pecialistes d’aquí uns anys?
A mi em fa una mica de por. Quan 
siguem vells i els necessitem, no 
n’hi haurà. Fa 20 anys es comen-
tava que hi havia molts metges. 
Ara falten especialistes que s’hau-
rien d’haver format fa 10 anys. Els 
pocs que hi ha treballaran molt. 
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Els pacients no són 
números, tenen 
nom i cognoms

“

”

 Marina Antúnez

Directora del Centre d’Atenció Primària (CAP) de Castellar


